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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egészségügyi anomáliák - egyre súlyosabb 
szakemberhiány" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egyre nehezebb helyzetben a magyar egészségügy. Egyre nagyobb a szakemberhiány, nagyjából 30
ezer  ápoló  hiányzik  a  rendszerből.  A  szakdolgozói  kamara  által  közölt  információk  szerint
Magyarországon 1000 lakosra 6 szakápoló jut, miközben pl. az USA-ban 17.

Most  már  ott  tartunk,  hogy  bizonyos  szakrendeléseken  az  időpontfoglaláshoz  is  időpontot  kell
kérni! Az ország több pontján 3-4 órát vesz igénybe, mire a beteg eljut a szakrendelésre, és az
utazás, várakozás után örülhet, ha sorra is kerül és eléri a legkésőbbi haza induló buszt.

„Ónodi-Szűcs Zoltán, aki a járóbeteg irányítási rendszer átalakításáért felelős miniszteri megbízott
pedig  arról  beszélt,  nem  csoda,  hogy  elégedetlenek  a  betegek,  mert  a  szakrendelőkben  az
időpontfoglaláskor a páciensek 65 százaléka nem jár sikerrel.” - írja az economx-hu.

Jelenleg nagyjából 130 ezren dolgoznak a szakellátásban. Statisztikai adatok szerint az elmúlt 40
évben 26-szorosára csökkent a szakápolók száma. Sokkoló, hogy 15 ezer ember akár egy nap alatt
kivonulhat  a  rendszerből  az  életkora  miatt,  a  következő  10  év  tendenciája  pedig  felér  egy
katasztrófával, mivel nincs utánpótlás.

Sajnos nyilvánvaló, hogy az egyre riasztóbb szakemberhiány miatt (is) duzzadnak a várólisták és
kényszerülnek egyre többen a magánellátásba.

Miniszter úr!

Amikor már a Kormány korábbi egészségügyi államtitkára is kijelenti, hogy bizony óriási a gond,
akkor  ideje  lenne  szembenézni  azokkal  és  érdemi  lépéseket  tenni.  Üdvözlendő  a  béremelés,
azonban még így is bőven az uniós átlag alatt keresnek a szakdolgozók (miközben az árak sok



esetben afölött vannak…). Igaz, mit is várhatnánk, hiszen az uniós átlag felét sem költi hazánk
egészségügyre.

A fentiek okán kérdezem Önt: Milyen konkrét lépéseket tesz a kormány annak érdekében, hogy
elkerülje hazánk azt az „apokalipszist”, amit az egészségügyi rendszerben egyre aggasztóbb
szakemberhiány okoz? 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Balassa Péter
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